
 

 

Referat møde Arbejdsgiver-/Skoleforum Midt 
Den 15. august 2022 kl. 09.00 – 12.00 

 
Sted 
SOSU-STV Skive afd. Lokale 2 
 
Deltagere 
Dorte Søgaard, Skive Kommune 
Rikke Larsen, Skive Kommune 
Eva Pedersen, Viborg Kommune 
Susanne Aas, Viborg Kommune 
Heidi L. Nielsen, Viborg Kommune  
Christine H. Videbæk, Region Midt 
Ruth Skriver, Region Midt  
Marianne Kristensen, Kær Pleje 
Helle Stagsted Nielsen, SOSU STV 
Malene Praus, SOSU STV 
Tina J. Jessen, SOSU STV 
Anders Secher, SOSU STV 
 
Afbud 
Heidi L. Nielsen 
 
Referent 
Berit Andersen 

Dagsorden 
 

Kl. 09.00 – 09.15 
Velkomst, orientering og morgenkaffe (Anders) 
Anders bød velkommen og forklarede kort om skolens situation. 
Skolen oplever et faldende elevantal - både på grund- og hovedforløb. Der er fortsat 
en del elever, der vælger at stoppe. Ydermere har der ikke været den aktivitet på 
AMU-området, som forventet. Det betyder at skolen ser frem mod et større 
underskud. Det har fået - og vil formentlig få flere konsekvenser på den lidt længere 
bane. Skolen har allerede foretaget en række tiltag, som har reduceret underskuddet. 
Men færre elever på GF2 udfordrer fødekæden til hovedforløbene og færre elever på 
hovedforløbene vil ramme os – ikke bare i år med flere år frem. 
 
Der er blandt andet indført intelligent ansættelsesstop, og på undervisersiden er vi pt. 
underbemandet med 3 fuldtidsstillinger og en deltids kommunikationsmedarbejder. 
Uddannelsesleder Pia Fabrin har opsagt sin stilling med virkning fra 1. august 
Anders Secher fungerer indtil videre som uddannelsesleder for assistentteamet 
 
 
Kl. 09.15 – 09.35 
1. Ordensregler 

Sagsfremstilling: 



 

 

På SOSU-STV har vi erfaret, at der er dele af indholdet i skolens ordensregler, 

som giver udfordringer i det daglige. Det er fx vanskeligt at følge rettidigt op på 

fravær jf. den opgørelsesmetode, som anvendes i dag. 

Elevkoordinatorgruppen har arbejdet med en justering af ordensreglerne, så 

ovennævnte bliver muligt.   

Ovennævnte løsning tager desuden højde for en differentiering ift. de forskellige 

forløb. Fx at der på GF2 forløb kan være en ”kortere snor” end på hovedforløb. 

Indholdet i udkastet til ordensregler drøftes med henblik på indstilling til 

drøftelse og godkendelse i LUU/LEU. 

 

Bilag: 

1.1 Udkast til ordensregler - fravær 

 

Referat: 

Udkastet blev gennemgået, drøftet og tilrettet. 

 

OBS på at der kan være udfordringer ift. GDPR og udveksling af oplysninger om 

eleverne mellem skole og arbejdsgiver/oplæringssted. 

Skolen har undersøgt hos SOSU-lederforeningen og det anbefales pt at indhente 

samtykke for en skole/oplæringsperiode ad gangen. Det oplyses desuden, at der 

er lovændringer på vej ift. deling af oplysninger om elever mellem skole og 

arbejdsgiver. 

 

Det er ligeledes vigtigt at skildre mellem teoretisk og praktiske færdigheder ift. 

fravær, så det hele tiden bliver et samarbejde mellem skole og arbejdsgiver. 

 

Det er et ønske fra skolen at arbejde mere med handleplaner og med fokus på 

gennemførelse i et tæt samarbejde med arbejdsgiver. 

 

 

Kl. 09.35 – 09.45 
2. Status på opfyldelse af dimensioneringen for 2022 (Anders) 

 Sagsfremstilling: 

 Der ønskes en kort drøftelse af status på GF2 og HF 

 

 Bilag: 

 2.1 Skolens opgørelse ift. opfyldelse af dimensioneringen for 2022. 

 

Referat: 

Anders gennemgik kort status på dimensionering for 2022, og det ser ikke godt 

ud på GF2 og SOSU-assistent hovedforløb i Skive. 

 

Skolen har på hovedforløbet på august 2022 assistent slået skoleperiode 1A 

sammen med EUX-læringscenteret, da der kun er 5 elever på Skive optaget. 

Både skole og arbejdsgiver håber, at der kommer flere elever ind til en 

skoleperiode 1B.  



 

 

Det skal dog være elever, der har en forudsætning for og kompetencer til at 

gennemføre en SOSU-assistent uddannelse. 

 

  

Kl. 9.45 – 10.15 
3. Gab mellem GF2 og hovedforløb (Dorte S) 

Sagsfremstilling: 

Dorte Søgaard fra Skive Kommune har oplyst skolen om, at der fra og med 2024 

ikke må være gab mellem GF2 og hovedforløb. 

Dorte S. vil indledningsvis redegøre for Skive Kommunes perspektiv og 

efterfølgende vil skolen redegøre for situationen set fra skolens perspektiv. 

Punktet afsluttes med en kort drøftelse. 

 

Referat: 

Dorte Søgaard redegør kort for situationen omkring gab mellem GF2 og 

hovedforløb. 

 

Skolen redegør for situationen set fra skolens perspektiv. Der er flere hensyn at 

tage, blandt andet skal man starte på en uddannelse senest den 20. i måneden 

for at kunne få SU. Derudover er der et hensyn til overlap i praktikken – specielt 

somatik og psykiatri. 

 

Der er også en opmærksomhed ift. elever, der flytter til andre skoler og kommer 

fra andre skoler. 

 

Skolen har henvendt sig til SOSU-lederforening og fået følgende svar: 

Skolen har to typer af elever. Dem med og dem uden en uddannelsesaftale. For 

de som ikke har en uddannelsesaftale, er sagen ukompliceret. De har fri – med 

SU – i de perioder, hvor skolen har undervisningsfri. 

 

For elever med uddannelsesaftale stiller sagen sig anderledes. De er ansat med 

løn og skal derfor stå til rådighed for arbejdsgiver i de perioder, hvor der ikke er 

undervisning. De kan holde ferie, hvis de har optjent noget sådant og har aftalt 

det med arbejdsgiver. Holder de ferie kan/må de ikke arbejde. 

 

Hvis de ikke har ferie, skal arbejdsgiver beskæftige dem med opgaver, der 

bidraget til at nå uddannelsens mål jf. § 56, stk. 2 i loven og § 85, stk. 2 i 

hovedbekendtgørelsen. 

 

Der er i lovens forstand tale om oplæring og efter § 60, stk. 2 og 

hovedbekendtgørelsens § 107 regnes prøvetiden fra første dag i første 

oplæringsperiode. 

 

Arbejdsgiverne kan trække AUB – inkl. refusion for befordring - for disse dage. 

 



 

 

Udgangspunktet må være at forstå, at rammerne er, at det ikke er skolens 

elever – men derimod arbejdsgivers. Skolen har dem bare til låns, og skal 

tilpasse vores tilrettelæggelse så godt vi kan efter det faktum, at de er ansatte 

med løn hos en arbejdsgiver. 

 

Det er besluttet, at emnet skal på LUU/LEU mødet igen. 

 
Anders, Dorte, Ruth/Christine og Eva mødes i Viborg den 2. september og 
udarbejder en sagsfremstilling til LUU/LEU 
 

 
PAUSE Kl. 10.15 – 10.20 
 

 

Kl. 10.20 – 10.45 

4. Fordeling af praktikpladser til SSA-elever i den somatiske praktik 

(Christine) 

Sagsfremstilling 

Aktuelt fordeler uddannelsesansvarlig ved HE Midt hospitalspraktikpladserne til 

SSA-eleverne. Dette sker ud fra geografisk hensyntagen og eventuelle tidligere 

henvendelser fra enten eleven selv, skolen eller fra arbejdsgiver (Fx om særlige 

behov).  

Efter fordelingen var foretaget for de elever, der kommer i hospitalspraktik i 

august 2022, modtog uddannelsesansvarlig ved HE Midt flere henvendelser om 

ønsker til ændringer til fordelingen. Ønskerne var begrundet i 

skolens/arbejdsgiver kendskab til elevernes særlige behov, men er vanskelige at 

imødekomme for HE Midt, når pladsfordelingen er foretaget. 

 

Indstilling: 

Der indstilles til en drøftelse af retningslinjerne i forbindelse med 

fordelingsprocessen. Herunder indstilles der til en drøftelse af, om det 

fremadrettet er mere hensigtsmæssigt, at det er skolen, der fordeler 

praktikpladserne til SSA-eleverne ud fra deres kendskab til eleverne.  

(Arbejdsgiverne i både Skive og Viborg kommune har takket nej til opgaven på 

et andet møde).  

 

Referat: 

Christine redegjorde kort for udfordringen ifm. praktikfordelingen.  

Skolen har haft kontakt i SOSU-lederforeningen og Jf. Chefkonsulent Michael 

Kümmel fra danske SOSU-skoler, er der er nationalt rammepapir på vej ud primo 

september.  

 

Heraf vil følgende fremgå: 

 



 

 

• I forbindelse med oplæring på de regionale oplæringssteder, skal skolen 

give det regionale niveau besked om, hvor mange elever der kommer ud i 

oplæring.  

• Den ansættende myndighed skal informere det regionale niveau om, hvem 

der kommer ud til hvilket oplæringssted. 

 

Skolen har informationer omkring eleverne og det har arbejdsgiverne også. 

Hverken skole eller arbejdsgiver har informationer omkring oplæringsstederne. 

 

Eleverne orienteres om vilkårene omkring oplæringssteder ved 

ansættelsessamtalen. Det er netop et vilkår under uddannelsen. 

 

Både arbejdsgiver, skole og oplæringssted er interesserede i at gøre det bedst 

muligt for eleverne, men også under hensyntagen til de enkelte oplæringssteder. 

 

Regionen fortsætter med at fordele praktikkerne og skolen oplyser antal og 

kommunerne sender elevnavnene. Hvis der er noget relevant fra skoleside, der 

skal gives besked om ift. regionspraktikkerne, kontakter skolen arbejdsgiver, så 

de har den oplysning. 

 

 

 

Kl. 10.45 – 11.00 

5. Opfølgning virksomhedsforlagt undervisning på GF2-SOSU hold (Tina) 

Sagsfremstilling: 

Status fra arbejdsgruppen på det videre arbejde med virksomhedsforlagt 

undervisning på GF2 SOSU 

 

Referat: 

Der har været møde i arbejdsgruppen i sidste uge, og der er lavet en lille 

arbejdsfordeling på, hvordan vi kommer videre med arbejdet omkring 

virksomhedsforlagt undervisning. 

 

Fra og med august GF2 holdene er det et ønske at virksomhedsforlagt 

undervisning har en varighed på 4 dage i hhv. Thisted, Viborg og Morsø 

kommune. I Skive kommune vil det først være fra GF2 oktober holdene. Det 

indskrives i de læringsforløb, der er i Moodle. 

Der udarbejdes et opgavehæfte, der sendes med eleverne ud, som de kan 

arbejde med ude på oplæringsstederne. 

Der er nedsat 2 nye underarbejdsgrupper, der arbejder videre med selve 

rammerne forud for og under den virksomhedsforlagte undervisning. 

  

 

Kl. 11.00 – 11.10 

6. Digital vejledningsplatform på SSA-uddannelsen (Christine) 

Sagsfremstilling: 



 

 

FEVU har sammen med e-videnscenter udviklet en digital vejledningsplatform til 

at understøtte praktikvejledningen på social- og sundhedsuddannelserne. 

 

Indstilling: 

Der indstilles til en drøftelse af, hvad skolens, kommunernes og Region Midts 

(Psykiatri + somatik) holdning er til dette nye værktøj, så evt. brugen af det 

bliver en samlet beslutning. 

 

Referat: 

Christine orienterede kort om vejledningsplatformen og efterspurgte 

kommunernes og skolens holdning hertil. 

Det er skolen og kommunernes holdning, at vi selv har vejledningsplatforme, 

som vi arbejder videre med. 

 

Kommuner og region deltager på webinaret og ser systemet an. 

 

 

Kl. 11.10 – 11.25 

7. Internationalt samarbejde og Erasmus+ bevilling (Maren) 

Sagsfremstilling:  

SOSU STV informerede sidste år i august omkring status på det internationale 

samarbejde, herunder Oplæring i Udlandet (OPU) og Erasmus+. Siden denne 

orientering er der sket en udvikling, som vi gerne vil orientere om. Vi har blandt 

andet fået en Erasmus+ bevilling, så vi nu kan arrangere udvekslingsophold på 

GF1 og GF2. I forlængelse heraf vil vi dels gerne drøfte den gensidige 

forventningsafstemning og hvordan samarbejdet mellem kommuner og skole kan 

tilrettelægges til gavn for såvel kommuner, skole og elever. 

 

Referat: 

Maren informerede kort om status på det internationale samarbejde og Erasmus. 

Der er dialog og samtaler i gang omkring oplæring i udlandet. 

 

Ifm. Erasmus er der aftalt en prøvehandling her i efteråret, hvor vi sender en lille 

gruppe (6-8) elever afsted i uge 41 + 42. Det er udelukkende GF2 Thisted 

holdene der har fået præsenteret muligheden og alle GF1 hold. 

Det er ønsket, at skolen fremadrettet kommer til at tilbyde flere muligheder for 

at komme på udvekslingsophold. 

 

Ved udvekslingsophold kan Erasmusmidler som minimum betale for rejse- og 

opholdsudgifter – men eleverne skal selv betale for mad og lommepenge. 

 

De forsikringsmæssige spørgsmål skal undersøges. Der er helt klare 

retningslinjer omkring dette, som skolen er bevidste om og arbejder med.  

Der er ikke noget arbejdsgiverne skal gøre ifm. forsikring. 

 



 

 

Kommunerne vil rigtig gerne bakke op omkring mulighederne, og vil gerne være 

en del af processen, især når eleverne er ansat og evt. skal bruge noget ferie.  

 

Der skal ligeledes være en tæt kontakt med elevkoordinatorerne, da eleverne jo 

går glip af en uges undervisning, vel vidende at de får rigtig meget med hjem 

også. Vigtigt at der er et match mellem de elever, der ønsker et 

udvekslingsophold og dem, der reelt kan klare det rent fagligt. 

 

Maren præsenterer på holdene og orienterer arbejdsgiverne herom og tager 

efterfølgende kontakt til arbejdsgiverne, hvis deres elever er interesserede. 

 

 

Kl. 11.25 – 11.35 

8. Temaeftermiddag for praktikvejledere efterår 2022 (Maren) 

Sagsfremstilling: 

Der har været møde i arbejdsgruppen for planlægning af temadag i efteråret 

2022. Det var først tanken, at refleksionsmodellen skulle være tema, men er vi 

enige i, at det er en model, vi vil bruge i praksis både i kommuner og i Regionen 

eller er andre temaer mere presserende? Da Pia Fabrin er stoppet, er der behov 

for at få ledelsesrepræsentation i gruppen.  

Der indstilles, at temadagen rykkes til foråret 2023, samt at gruppen 

prioriterer, hvad temaet skal være.  

 

Referat: 

Der har været afholdt møde i arbejdsgruppen omkring temaeftermiddagen i 

efteråret for praktikvejledere og der er tvivl om, hvor relevant Margit Gade er 

lige nu og om elevdiversitet eventuelt er mere aktuelt. 

Der er midler i praktikprojektet, så hvis de skal bruges skal det helst være i 

efteråret. 

Der er datosat en temaeftermiddag den 24/11-22. 

 

Ønsker til temadag: 

Viden, forståelse og indsigt – skal hænge sammen med den læringsorienterede 

tilgang. 

Forslag: Lene Thanggaard – Maren undersøger om hun kan den 24/11. 

Eventuelle andre forslag meldes ind til Maren, som forsøger at finde en, der kan 

på den dato. 

Tina Just Jessen går med i arbejdsgruppen. Skolen indkalder til møde i 

arbejdsgruppen, der så vil arbejde videre med at arrangere en temadag omkring 

elevdiversitet. 

 

 

Kl. 11.35 – 11.45 

9. Information 

 Skolen: 

- Prøvebestemmelser og eksamensreglement 



 

 

Belært af en tidligere situation er der brug for, at en elev, der er syg på 

eksamensdagen skal ringe ind på skolen og melde sig syg. Hvis der er tale 

om en sygeeksamen, skal der være en lægefaglig dokumentation senest 

dagen efter. Der skal herefter tilrettelægges en ny prøve hurtigst muligt. 

Er der tale om prøveforsøg 2, tilrettelægges det i forbindelse med en evt. 

anden eksamen. Skolen arbejder på en opdatering af prøvebestemmelser 

og eksamensreglement. 

 

- Status på GDPR 

Der arbejdes centralt med en afklaring af, hvordan GDPR-reglerne kan og 

skal håndteres på SOSU/kommune/regionsområdet. Ministeriet har haft 

jurister til at se på, hvilke hjemler vi har – og ikke mindst hvilke der 

mangler – i forhold til udveksling af oplysninger om elever mellem skole 

og oplæringssted. 

 

En generel samtykkeerklæring vil næppe være gyldig. I givet fald skal en 

samtykkeerklæring omfatte en præcis liste over hvilke oplysninger, der må 

deles og med hvem – her spiller det ind, at oplæringen på vores 

uddannelsesforløb er delt mellem flere aktører. 

 

Det forventes, at der skal gennemføres en række lovændringer for at 

skaffe den generelle hjemmel. Hvis alt går som planlagt, kommer de på 

plads i løbet af efteråret. Indtil da anbefales det at indhente et begrænset 

samtykke for en oplæringsperiode ad gangen. 

 

Skolen antager, at ovennævnte lovændringer også vil betyde en mere 

håndterbar og lempelig anvendelse af oplysninger om elever. 

 

- Ferie uge 7 på SOSU hjælper februar hold 

Det er et punkt på ASF Nord omkring, hvordan det håndteres.  

 

-  EUX (dette punkt udskydes grundet den personalemæssige 

situation) 

Det er besluttet, at EUX fremadrettet læses i Viborg i samarbejde med 

VUC. Vigtigt at være opmærksom på ungdomsmiljøet, og der opleves et 

ønske fra eleverne om at tilhøre et gymnasium. Der er mange perspektiver 

ifm. EUX. Det har indtil videre udelukkende været en underskudsforretning 

for skolen. 

 

 

Kl. 11.50 – 12.00 

10. Eventuelt og punkter til næste møde 

- EUX 


